[image: image1.png]A

—— WA U ERERR ——







状语从句用法详解 
定义：在复合句中作状语的从句

功能：状语从句在主从复合句中修饰主句中的动词，形容词或副词，或整个主句

分类：按意义可分为时间、地点、原因、目的、结果、条件、方式、比较、让步等状语从句。从句的位置放在句首，也可放在句末。放在句首时，从句后面常用一个逗号，放在句末时，从句前一般不用逗号。

一、时间状语从句

when,  while,  as,  before,  after,  since,  until (till) , once , as soon as, the moment, the minute, immediately, directly, each/every time, the first time, the last time, next time, by the time, whenever等。

Every/Each time I was in trouble, he would come to my help.  

I thought her nice and honest the first time I met her.

A. when, while, as的区别：

1)when引导从句时，主从句的动作有先有后，也可以同时进行,从句的动作可以是持续性的，也可以是短暂的。如：

When I got to the airport, the plane had already taken off. 

When I lived there, I used to go to the seaside on Sundays.  

When the movie ended, the people went back. 

2)while侧重主句的动作发生在从句的时间之间，且从句的动词必须是持续性的。

While we were chatting ,she was looking at the time table on the wall．

3)as引导从句时侧重主从句动作同时或几乎同时进行，从句的动作可以是持续性的，也可以是短暂的。

as表示 一边……一边……，强调从句和主句中两个动作交替进行或同步进行。as表示随着，此用法不用when或while替代。

Sometimes I watch TV as I am having breakfast．

He looked behind from time to time as he went. 

As spring warms the earth, al flowers begin to bloom.

其它用法: 1．when
＊并列连词when常用与以下句型中, when只能跟在前一分句之后。

①…was/were doing…when(suddenly)…（正在做…突然） 

②…was/were about to do…when…（刚要做…突然）

③…was/were on the point of doing…when…(刚要做…突然)  

④…had just done…when….(刚一…就)

⑤Hardly/Scarcely had…done…when…(刚一…就) 
He was about to go to bed when the doorbell rang. 
They were watching the World Cup when suddenly the lights went out. 
They had just arrived home when it began to rain. 
Hardly had I stood up when he said hello to me. 

＊有时when表示虽然，尽管的含义，相当于although或since。
He walks when he might take a taxi. 
How can you hope for mercy yourself when you show none .
＊如果when引导的时间状语从句的主语与主句主语相同， 而从句的谓语又是be动词时， 那么从句中的主语和be可以省略；

When (you are) in trouble, ask her for help.

＊当when引导的时间状语从句的主语与主句主语相同时， 往往还可以用“when＋分词”的形式替代该状语从句。

When I came into the room(=When coming into the room), I found him lying there asleep. 
2．while
＊while有时可以作并列连词，表示对比，可译成……而……。
I am fond of English while he likes math. 
We slept while the captain kept watch. 

＊while有时可引导让步状语从句，意思是虽然。
While they love the children, they are strict with them. 
1. I had just stepped out of the bathroom and was busily drying myself with a towel ____ I heard the steps. 

　　A. while  B. when  C. since  D. after

2. — I’m going to the post office. 　　— ____ you’re there, can you get me some stamps? 

　　A. As   B. While   C. Because  D. If

3.____ the days went on, the weather got worse. 

　　A. With  B. Since  C. While  D. As

4. Tom ____ into the house when no one ____. 

　A. slipped; was looking   B. had slipped; looked　C. slipped; had looked  D. was slipping; looked

5. I ____ along the street looking for a place to park when the accident ____. 

　A. went; was occurring   B. went; occurred　　C. was going; occurred   D. was going; had occurred

　　
B. before, after

1．before表示在一段时间之前。
 You must first learn to walk before you try to run.
 He had learned English for three years before he went to London. 

She didn’t go out before she finished her homework.她把作业做完才出去的。(=not……until……)

提示： before 从句往往带有否定的含义，常译为：还没等到….就….；还没来得及…就……趁着还没……就……。作此意时，从句中常见情态动词can/ could。
He ran off before I could stop him. 

The man hung up the phone before I could answer it.

He almost knocked me down before he saw me. 

Before I could get in a word, he measured me. 

【必背】before 常用句型 

①It will be + 时间段+before+ 一般现在时：要等多久才…….
 It will be five years before we meet again.  五年以后我们才能再见。

②It won’t be long before+ 一般现在时：等不了多久就会……
 It will not be long before you regret what you have done.

③It was +时间段+before +一般过去时：等了多久就……

It was minutes before the police arrived. 

④It wasn’t long before+ 一般过去时：没等多久就……

It was not long before I realized I was wrong. 

【对比】

It is/ has been +时间段+since +一般过去时： 自从……以来到现在已经有多长时间

It is three years since the war broke out. 

2．after
after表在一段时间之后。
The sun came out soon after the storm stopped. 

1.He was told that it would be at least three more months ____ he could recover and return to work. 

　　A. when B. before C. since D. that

2.It was some time ____ we realized the truth. 

　　A. when B. until C. since D. before

3.— How long do you think it will be ____ China sends the second manned spaceship to the moon?

　— Perhaps two or three years. 

　　A. when B. until C. that D. before

4.— Why didn’t you tell him about the meeting?

　— He rushed out of the room ____ I could say a word. 

　　A. before B. until C. when D. after

5.We decided to take a vacation after the whole project______. 

A. finished    B. had finished   C. was finished   D. had been finshed 

C．till,  until
till和 until这两个词作连词和介词时的意义和用法相同， 一般可以换用(放在句首时通常用until的形式， till在口语中更为常见)。till和 until引导时间状语从句时跟主句里肯定形式表示延续性动作的谓语动词连用表示“到……为止”， 跟主句里否定形式表示非延续性动作的谓语动词连用表示“直到……才(开始)”

Walk till you come to a white house. 

We didn’t discuss the problem until he came back. 

表示直到……才……  ，主句通常要用短暂动词，这时until和till 可用before代替。Not 有时被no, nobody, nothing, never, hardly, little 等否定词所取代。
People do not know the value of their health till until/ before they lose it.

Nobody can leave until/till the meeting is over. 

I could hardly understand the theory until my teacher explained it to me.

必背：not until句型的倒装句：
结构A：Not until +时间状语(从句)+主句的倒装句 

Not until she got home did she realize that she had lost her necklace. 

Not until the film had begun did she arrive. 

结构B： It is (was) not until + 时间状语(从句)+ that +主句 

 It was not until yesterday that I remembered it. 

 It was not until I saw Margaret next morning that I felt happy. 

【注意】 until引导的从句可以放在主句之前或主句之后，但till从句一般不放在句首。
         在强调句型(It is/ was not until…….that……)中一般只能用until， 不用till。
1.I don’t really work here; I ____ until the new secretary arrives. 

A. just help out    B. have just helped out 　C. am just helping out   D. will just help out

2.—Was his father very strict with him when he was at school?

　—Yes. He had never praised him ____ he became one of the top students in his grade. 

　　A. after   B. unless   C. until   D. when

3.“You can’t have this football back ____ you promise not to kick it at my cat again,” the old man said firmly. 

　　A. because   B. since   C. when   D. until

4.It was not __________ he took off his dark glasses __________ I realized he was a famous singer. 

A. when，that        B. until，that       C. until，when        D. when，then
5.Don't leave the building until you're instructed to do so.(变强调句和倒装句)
D．since, ever since
1．since自……以来。表示动作从过去某一点时间一直延续到说话时间为止。主句中通常为延续性动词的现在完成时，since从句中一般用短暂性动词的一般过去时。
It has been just a week since we arrived here.
Where have you been since I last saw you？
Since she was young, she has been collecting stamps.

It is three years since he began to smoke.

2．ever since 从那时起直至现在，此后一直。表示说话者强调主句动作或状态持续时间长，语气比since强。
Ever since they got married in 1950, they have lived happily.

3．since还可以用作副词或介词。
The big clock was damaged during the war and has been silent（ever）since.
You have made great achievements in your work since graduation.
E．as soon as
as soon as...可译为一……就……，如果主句用一般将来时,从句用一般现在时
He will come and see you as soon as he gets home.
He rushed home as soon as he got the good news.
【必背】一……就……还可以用on /upon doing 结构来表示。
On arriving home he called up Lester.=As soon as he arrived home, he called up Lester.
F． immediately   instantly   directly   相当于as soon as，从句中用一般过去时态。
They phoned her immediately they reached home.
I recognized her instantly I caught a glimpse of her.
We came directly we got your telephone.
G．the moment, the minute, the instant, the second这几个名词短语也可用作连词，直接引导时间状语从句，表示一…就…。
Telephone me the moment (that) you get the results. 

I was so tired that I fell asleep the instant I closed my eyes. 
H．scarely/hardly …when…,  no sooner…than…这两个短语都表示刚……就……，可以互换,主句通常用去完成时,从句用一般过去时。
He had no sooner started out than he felt homesick.
He had hardly started his speech when someone rose to refute his points.

【注意】当hardly（=scarcely）, no sooner 位于句子的开头时，主句须用倒装语序。
Hardly had she fallen asleep when a knock at the door woke her up. 
No sooner had I got home than it began to rain.
I．once作连词时，一旦， 但它含有的条件意味更浓，它引导的从句较短。
Once you begin, you must continue. 
Once you see him, you will never forget him. 
J．next time, the first time, the last time, every time, any time, each time 
Be sure to call on us next time you come to town.
The third time I went there, I found all of them had left and the offices were all empty. 

Every time I see him he looks miserable.
He felt nervous each time she spoke to him. 

Any time you come to London do look me up. 
K．by the time 也可以引导时间状语从句，意为到 …. 时为止，主句一般要用完成时态。
By the time he was fourteen, Einstein had learned advanced mathematics all by himself. 
I shall have finished my work by the time you return.
L．whenever是when的强势语，它描述的不是一次性动作，而是经常发生的习惯性动作。

You are always welcome whenever you come. 

Whenever we met with difficulties, they came to help us. 
1.—Did you remember to give Mary the money you owed her?   

—Yes, I gave it to her_____ I saw her.  
A. while   B. the moment   C. suddenly    D. once 
2.I was just coming along to see you_________ I ran into Mr. Wilson． 

A. as    B. while   C. then   D. when 

3. I thought her nice and honest _____ I met her.   
A.  first time   B. for the first time   C. the first time   D. by the first time 

4. He made a mistake, but then he corrected the situation ____ it got worse．
A．until B．when C．before D．as
5.It was long______ she returned my book to me. 
A. when   B. since   C. that   D. before 

6.He looked at the train moving out of the station _______ it had disappeared. 

A. when   B. until   C. after  D. since 

7.This is the first time______ here  
A. I was   B. I will be   C. I have been    D. I had been 
8.He will return the book to you as soon as he _____it .

A. read   B. have read   C. reads   D. will read

9.No sooner had the game begun ____ it rained heavily.

A. when   B. while    C. than    D. as soon as 

10. The bridge _______by the time next summer is coming.

A. will be finish   B. will have been finished   C. has been finished   D. would be finished 
二、地点状语从句

地点状语从句通常由where, wherever（where的强势语）, anywhere和everywhere引导，是表示空间关系的状语从句。

A. where 在……地方，去……地方
Where there is a will, there is a way. 有志者，事竟成。

I found my books where I had left them.

You'd better make a mark where you have any questions.

Keep it where you can see it. 

He lives where the climate is mild. 

【注意】在地点状语从句之前，不要使用介词。
 【误】You should put the book at where it was.
 【正】You should put the book where it was. 
 【误】We should go to where we are needed most.
 【正】We should go where we are needed most.

区别where引导的定语从句和状语从句。

Put the book where it was. （状语从句）= Put the book at the place where it was. （定语从句）

I will go where I am needed most. （状语从句）= I will go to the place where I am needed most. （定语从句）

B. wherever在任何……地方，无论哪里
Wherever you go, you should do your work well.
C. everywhere   Everywhere they went, they were kindly received.

D. anywhere    I’ll take you anywhere you like. 

【注意】有些地点状语从句中有的词可以省略。

Where possible, they tried to acquire colonies. 
1.She found her wallet _________ she lost it.

A. where                    B. when                  C. in which                  D. that

2.The school was built _________ there had once been a church.

A. where                   B. when               C. in which                   D. that

3.Now he works in the factory _________ his father used to work.

A. where                   B. when                     C. at which                 D. that

4.You should make it a rule to leave things _________ you can find them again.

A. when                   B. where                     C. then                       D. there
5.We thought there were 35 students in the dinning hall, ____, in fact, there were 40.
A. while    B. whether    C. what    D. which
三、原因状语从句  
as, because, since, now (that), considering that, seeing that , given that , while表“既然”，也可以引导原因状语从句。此时不得不提到可以表因果关系的并列连词for（表显而易见的事实）等。

A．because
①because等词不能与 so连用。
②because 除用于引导原因状语从句外，还可引出表语从句。

That is because you’re eating too much. 

③汉语说“之所以……是因为……”，说成英语通常是The reason (why)…is that… 其中的that最好不用because代替。

The reason (why) I’m late is that I missed the bus. 

④because后接陈述句；复合介词because of后可接名词、代词、动名词、what 从句等。

We said nothing about it, because of his wife’s being there. 

He left the company because of what the boss said at the meeting. 

【比较】 because 和for的区别。
1．for 是并列连词，只用于连接表示原因的分句，因此不能用于句首。because表示原因时，可位于句首。
【误】For he did not obey the rules, he was punished.
 【正】Because he did not obey the rules, he was punished.
 2．for 表示的是推断解释，because强调动作发生的直接原因。
The day breaks, for the birds are singing.(不可用because，因为鸟叫不是天亮的原因）
He went to bed early, because he was tired(直接的理由）
3．在强调结构It is/was because+从句+that和关联词not because +从句+but because+从句 ， not only because+从句+ but because +从句引导的原因状语从句中，宜用because。
It's because he helped you that I'm prepared to help him.
He decided to give up the chance of going abroad, not because he did not want to but because his wife was ill.
B． since既然（已知的客观事实，或分析后的推理）。引导的原因从句多置于句首，主从句的时态一般相同，不用于强调句中。
Since you have no license, you are not allowed to drive.
C．as 由于（又方都已知的原因理由最弱），不用于强调句中。
As the weather was fine ,we decided to climb the mountain.
D．now that  既然，因为。that可以省略。
Now you mention it again, I do remember. 
E．considering that, seeing that , given (that)这三个词和since, now that意思相近，都有鉴于（事实），考虑到…的意思。
Seeing that quite a few people were absent, we decided to put the meeting off. (seeing 后面的that可以省略)
Considering that they are just beginners, they are doing quite good job.

Given that she is interested in children, I am sure teaching is the right career for her. 

【注意】considering 和 given 还可用介词。

Considering his age, the little boy reads very well. 。

Given her interest in children, I am sure teaching is the right career for her. 
F．not that …but that…  这一结构相当于汉语的不是因为…而是因为。
Not that I don't like the film, but that I have no time for it.
1.Parents should take seriously their children’s requests for sunglasses ____ eye protection is necessary in sunny weather.
A. because    B. though    C. unless    D. if
2.Jenny was very sad over the loss of the photos she had shot as Canada, ____ this was a memory she especially treasured.
A. as    B. if    C, when    D. where
3.He found it increasingly difficult to read, ____ his eyesight was beginning to fail.
A. now that    B. for    C. but    D. or
4.The Italian boy was regarded as a hero ____ he gave his life for his country．

A．according to   B．because of   C．on account of D．because

 5.____ you've got a chance,you might as well make full use of it．

A．Now that   B．After  C．Although   D．As soon as

四、目的状语从句

 A．that, so that，in order that表示为了，以便，所引导的目的状语从句中的谓语需要用情态动词修饰一般放在主句之后。that语气较弱，用的较少，多用so that。so that引导的目的状语从句只能置于主句之后，而in order that前后均可
Man does not live that he may eat, but eats that he may live.
They hurried so that they might not miss the train.
In order that everyone present might hear her clearly, she raised her voice again. 

【注意】当主从句的主语一致时，so that和in order that引导的目的状语从句可以转换成相对应的动词不定式结构。
They hurried so that they might not miss the train.→ They hurried so as not to miss the train.
Betty saved money in order that she could uy a portable computer.→ Betty saved money in order to buy a portable computer. 
B．in case, lest, for fear that几个短语都表示万一，惟恐，含有否定的意义。相当于so that… not…或者in order that…not，引导的目的状语从句的中谓语要用“should+动词原形”。
Better take more clothes in case the weather is cold.
Take an umbrella in case it rains.

五、结果状语从句

    that, so (that), so…that, such…that等。结果状语从句通常置于主句之后。

A．so, that, so that这三个词都可以引导结果状语从句。so that最为常用,so或that常用于口语或非正式文体中。

What has happened that you look so worried
I didn't plan the work well, so that/so I didn't finish it in time.（so that从句常用逗号与主句隔开）
B．so...that 

so...that 如此……以致……。其引导的果状语从句有如下四种结构：

1．so + 形容词副词 + that-从句
The wind was so strong that we could hardly move forward.

2．so + 形容词 + a/ an + 单数名词 + that-从句

He made so inspiring a speech that everybody got excited. 

3．so + many/few/ +复数名词+ that-从句

I have had so many falls that I am black and blue all over.
4．so + much/little +不可数名词 + that-从句
I had so little money then that I couldn't even afford a used car.
【注意】little表示小的时候，前面用such

He is such a little boy that he can’t lift the box. 

5.在so + 形容词/副词 + that-从句结构中，如将so + 形容词副词位于句首，主谓语要倒装。
So loudly did he speak that even the people in the next room could hear him.

So bright was the moon that the flowers were bright as by day. 
C． such... that 

such...that 如此……以致……。其引导的结果语从句有如下四种结构：

1．such + a/an + 形容词 + 单数可数名词 + that-从句
Jenny is such a clever girl that all of us like her very much.
2．such + 形容词 +复数名词+ that-从句
They are such interesting novels that all of us want to read them.

3．such + 形容词 + 不可数名词 + that-从句
He made such rapid progress that the teacher praised him.
提示：such+ a /an+形容词+单数名词结构可以和so +形容词+a an+单数名词结构互换。
 He told us such a funny story that we all laughed.→ He told us so funny a story that we all laughed.
  →The story he told us was so funny that we all laughed.

【区别】such/ so……that……引导的状语从句和such/ so……as……引导的定语从句。

He is such a clever boy that we everyone likes him. (状语从句)

He is so clever a boy that we everyone likes him  (状语从句)

He is such a clever boy as everyone likes. ( 定语从句)

He is so clever a boy as everyone likes. ( 定语从句)

She had such a fright that she fainted.
Luckily such earthquakes as can cause a lot of damage do no happen very often.(关系代词as在定语从句中作主语）
D．such that

such that可以连用，意思是（是）这样...以致。
Mother's answer was such that she didn't say yes and she didn't say no. 
His anger was such that he lost control of himself. 
1.I’d like to arrive 20 minutes earlier ____ I can have time for a cup of tea.
A. as soon as    B. as a result    C. in case    D. so that
2.I always take something to read when I go to the doctor’s ____ I have to wait.
A. in case    B. so that    C. in order    D. as if
3.His plan was such a good one ____ we all agreed to accept it.
A. so    B. and    C. that    D. as
4.  The engine for the Three-gorge Dam was such a huge thing ____ the workers had to carry it by a specially-made vehicle.
A. so    B. for    C. as    D. that
5.They are ____clever little boys that everyone likes them.

A. such    B. so    C. such a   D. a so 

六、条件状语从句

    条件状语从句是表示主句动作发生的前提或条件的从句。条件状语从句分为真实条件状语从句和非真实条件状语从句。引导条件状语从句的有 if, unless (=if not), so（as） long as, as （so） far as, on condition that, in case, providing， provided (that)， supposing， suppose (that)等。值得一提的是，条件状语从句通常用一般时态表将来时态。真实条件句表示的假设是可能发生或实现的，主句和从句的谓语动词都要用陈述语气。

A .if，unless (=if not)，only if
If he doesn't come at 8, we won't wait for him. 
He is sure to come unless he has some urgent business.

Only if you heat ice, it turns to water.

【 注意】 if...not和unless通常是可以换用的。但在下列情况下，两者是有区别的：
 1．unless多引导真实条件句，if…not可以引导真实条件句或非真实条件句。
 He won’t be able to pass the final exams unless he works hard. 
 He won't be able to pass the final exams if he doesn't work hard. 
 He would pass the final exams if he worked hard. （非真实条件句。含义是He doesn’t work hard.）

2．如果主句描述的是情感或情绪活动方面的内容，if…not结构不能换成unless。
 I'll be quite glad if she doesn't come this evening.

3．unless能作为介词使用，相当于except，而if…not不可以。
Nothing will come out of it unless disaster.

B．so long as, as long as, on condition that这几个短语意思差不多，都表示只要，条件是……。
As /So long as we don't lose heart, we'll find a way to overcome the difficulty.
 I shall give you my dictionary on condition that you return it tomorrow.

C．in case 既引导目的状语从句，也可以引导条件状语从句，等于if it happens that。
In case I forget, please remind me of my promise.
Send s a message in case you have any difficulty.

D．providing, provided that, supposing, suppose that, given that这几个短语意思相近，有如果，只要，假如等意思。
Given that they are inexperienced, they've done a good job. (that可以省略)

I will go, providing/provided (that) my expenses are paid.
Suppose/Supposing (that) he does not come, what shall we do?（仅用于疑问句）

1.Most birds find it safe to sleep in the trees, but ____ they have eggs or young chicks, they don’t use a nest. 

　　A. why   B. how   C. unless   D. where

2.John may phone tonight. I don’t want to go out ____ he phones. 

　　A. as long as    B. in order that 　　C. in case 　　　D. so that

3.— I’m afraid Mr. Wood can’t see you until 4 o’clock.　　— Oh, ____ I won’t wait. 

　　A. no doubt  B. after all   C. in that case   D. in this way

4.In time of serious accidents, ____ we know some basic things about first aid, we can save lives. 

　　A. whether   B. until　C. if   D. unless

5.Small sailboats can easily turn over in the water ____ they are not managed carefully. 

A. though   B. before   C. until   D. if
七、让步状语从句

让步状语从句由although, though, as, even if, even though, no matter +疑问词， whether（是否）, 等词引导。

A．although, though这两个词意思一样，都解释虽然，尽管。although比though正式。

1．although多用于句首。多数情况下可与though换用。

Although his illness had prevented him from studying, he managed to pas the exam.

2．though可用于句首、句中或句末。

Though he is poor, he is happy.

I haven't checked the information yet, though I think it is correct.

My house, though it is large, is also made of stone and wood.

【 提示】 有时though= and yet=however但是，然而，放在句子末尾，前面用逗号。

It was hard work; I enjoyed it, though.（= It was hard work, but I enjoyed it.）

3．though 引导的让步状语从句的用法比较特殊， 它可以倒装， 也可以不倒装， 具体用法参见as引导让步状语从句的用法。

【注意】although, though不能与but连用，但是可以与yet, still, nevertheless连用。

Although Though he blames me, yet I will trust him.

Though he was hungry, still he would not eat.

B. as

引导让步状语从句表示“虽然、 即使、 尽管”， 其引导的让步状语从句必须采用倒装结构， 将从句中的一部分提置句首，把表语或状语提前(名词、形容词、副词、分词、实义动词提前).句首名词不能带任何冠词；如句首是实义动词,助动词放在主语后.如果实义动词有宾语和状语,随实义动词一起放在主语之前.

Great as the author was, he proved a bad model. 

Child as he is, he can tell black from white.(倒装时要省去单个名词前的冠词)

Brave (a) man as he is, he trembles at the sight of snakes. 

Badly wounded as he was, he remained quite optimistic. 
Try hard as he will, he never seems able to do the work satisfactorily.

C．even if, even though这两个词语气比though, although强，解释即使，两者可以通用。

We won't be discouraged even if though we fail ten times.

Even if though you fail, you will have gained experience.

D．while, whereas这两个词也可引导让步状语从句，突出主句和从句的对比。

While I understand what you say, I can't agree with you.

Some people like fat meat, whereas others hate it.。

E．no matter (who, what, where, when, etc)这几个词引导的让步状语从句语气十分强烈。

This is not true, no matter who says so. 

Do it no matter what others say.

No matter how bus he was, he studied English every day.

F．however, whatever, whenever, wherever 这些词在意思上和用法上都等于no matter how /what……

Whatever happens , we shall never lose hope.

However (=No matter how) expensive it may be, I'll take it.

Don't let them in, whoever (=no matter who) they are.

【注意】no matter 不能引导主语从句和宾语从句。 

【误】No matter what you say is of no use now. 

【正】Whatever you say is of no use now. （Whatever you say是主语从句） 

【误】Prisoners have to eat no matter what they're given, 

【正】Prisoners have to eat whatever they're given.

G．whether...or (not) ....意思是不管……还是……。

Whether you believe it or not, it's true. 

Whether the weather is good or bad, they will set off as planned. 

【 提示】也可直接用or来连接两个相同结构来表示让步。

Walking or sleeping, she always has the question in her mind.

H．when表示虽然，尽管的含义，相当于although或since。

How can you hope for mercy yourself when you show none？

He refuses help when he has many friends. 

I. granting that, granted that, admitting (that), for all (that), in spite of the fact, despite the fact that等

Granted this is true, you are still in the wrong. 

Admitting that he is naturally clever, we do not think he will make much improvement. 

They are good people, for all that their ways are not the same as ours. 
1.____, he talks a lot about his favorite singers after class. 

　　A. A quiet student as he may be   B. Quiet student as he may be

　　C. Be a quiet student as he may   D. Quiet as he may be a student 

2.Although he is considered a great writer, ____. 

　　A. his works are not widely read　　       B. but his works are not widely read

　　C. however his works are not widely read　　D. still his works are not widely read

3.Many of them turned a deaf ear to his advice, ____ they knew it to be valuable. 

　　A. as if   B. now that   C. even though   D. so that

4.____ I accept that he is not perfect, I do actually like the person.

A. While    B. Since    C. Before    D. Unless 
5. This is a very interesting book. I’ll buy it, ____.

A. how much may it cost         B. no matter how it may cost

C. however much it may cost    D. how may it cost

八、方式状语从句 常由as, as if，as though等词引导。

A．as, （just）as…so…

其引导的方式状语从句通常位于主句后，但在（just）as…so…结构中位于句首，这时as从句带有比喻的含义，意思是\"正如…\"，\"就像\"，多用于正式文体。这两个连词的意思是如……，正如……一样。just as 比as 语气要强一些。

As water is to fish, so air is to man.  
Just as we sweep our rooms, so we should sweep backward ideas from our minds. 
Do in Rome as the Romans do. 

Please do as you are told.（也可说Please do as told.）
Balloons float in the air just as boats do on the sea.

B．as if, as though
 汉译常作\"仿佛……似的\"，\"好像……似的\"。
It looks as if the weather may pick up very soon. （实现的可能性较大，谓语用陈述语气。）

The boy plays piano as though he has a natural ear for music.

【注意】as if / as though也可以引导一个分词短语、不定式短语或无动词短语。
He stared at me as if seeing me for first time. 

He cleared his throat as if to say something.  
The waves dashed on the rocks as if in anger. 
九、比较状语从句由as, than引导。

A．as...as, the same as用于同等程度级的比较。否定句用not so/as …as, not the same …as
Our country is as big as the whole of Europe. 
The result was not as/so good as I had expected. 

She works in the same building as my sister.
B．than表示不同程度级的比较
It rains more often in Shanghai than in Beijing.
He is two inches taller than his father. = He is taller than his father by two inches.

【注意】在比较从句中通常把和主句重复的部分省掉，如果把省略部分补上，而显得累赘或不合乎习惯。
Lily isn't so clever a girl as Lucy is.（如说成：Lily isn't so clever a girl as Lucy is clever 显得累赘）
C．the more..., the more...意思是越……就越……。第一个the more 也可以看成是一个条件。

The more you read, the better you understand.（= If you read more, you will understand better.）
The more difficult the questions are, the less likely I am to be able to answer them. 

【必背】倍数的表达法：一些常见的倍数比较句型。

①倍数+ 名词（+of +比较对象）。常用名词：age, size, width, length, depth等。
His father is double /twice his age

Our new school is four times the size of the old one. 

②倍数+as……as+ 比较对象
His father is twice /double as old as he (is).

Our new school is four times as big as the old one. 
③倍数+形容词/ 副词比较级+than+ 比较对象

Our new school is three times bigger than the old one.
1.The poor cat looks _____ it never gets fed. 

  A. as   B. like   C. as if   D. though

2.This year they have produced ____grain ____they did last year.

  A. as less , as   B. as few, as   C. less ,than    D. fewer, than 

3.John gives me more help than ____.

  A. Tom is   B. Tom has   C. Tome does   D. Tom gives

4._____ you saw from the report, I studied English at college for three years.

   A. Because  B. since  C. As   D. for 

5.My room is twice ________than his .

  A. as bigger   B. the size of    C. as big as   D. big size 
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